



Chelovek. 2013-2024

ISSN 0236--2007

URL - <http://chelovek-journal.ru>

All right reserved

Issue 5 Volume . 2016

Projects of human enhancement and the thesis of technological inevitability

Elena G. Grebenschikova

Abstract

The theme of the human enhancement is attracting an increasing attention of philosophers, social scientists, bioethicists and representatives of other related disciplines. In the debates on the risks and prospects of human enhancement technologies argument of inevitability is often put out. It touches upon the economic, political, social and ethical aspects of the implementation of technology stimuli in today's society. Any expansion of ideas of inevitability on the domain of genetic enhancement invalid for it does not take into account various factors that determine a legal and regulatory context, as well as socio-cultural factors.

Keywords list (en): INEVITABILITY THESIS, HUMAN ENHANCEMENT, GENETIC TECHNOLOGIES, BIOETHICS

Date of publication: 01.10.2016

Citation link:

Grebenschikova E. Projects of human enhancement and the thesis of technological inevitability // Chelovek. – 2016. – Issue 5 C. 30-39 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000596-6-1-ru-2/>

¹ hydroxychloroquine dose [trump hydroxychloroquine](#)

Remarks:

hydroxychloroquine dose [trump hydroxychloroquine](#)

Проекты улучшения человека и тезис технологической неизбежности

Гребенщикова Елена Георгиевна

Аннотация

Проблема улучшения человека все больше привлекает внимание философов, социологов, специалистов по биоэтике и представителей других смежных дисциплин. В обсуждении рисков и перспектив развития технологий улучшения человека часто звучит тезис о неизбежности, который затрагивает экономические, политические, социальные и этические аспекты реализации технологических инициатив в современном обществе. Произвольный перенос идей неизбежности, рассмотренных на примере проектов генетического улучшения человека, некорректен, поскольку не учитывает различные обстоятельства, определяющие как нормативно-правовые аспекты, так и социокультурные факторы.

Ключевые слова: ТЕЗИС НЕИЗБЕЖНОСТИ, УЛУЧШЕНИЕ ЧЕЛОВЕКА, ГЕНЕТИЧЕСКИЕ ТЕХНОЛОГИИ, БИОЭТИКА

Дата публикации: 01.10.2016

Ссылка для цитирования:

Гребенщикова Е. Г. Проекты улучшения человека и тезис технологической неизбежности // Человек. – 2016. – Номер 5 С. 30-39 . URL: <https://chelovek-journal.ru/s0236-20070000596-6-1-ru-2/>